



ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟ်ဖျါအဖုၣ်

လါမးရှး ၃၁ သီ, ၂၀၂၂ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြူၤနီၢ်ဂံၢ် -22-56-D1

ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရၣ် ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟ်ဖျါအဖုၣ်: ဒီဖျါလၢ သုးဖိၣ်စုကဝဲၤဒေတပျီၤကျိဖးဒိၣ် ပိၤဖးထီၣ်ဘၣ် ပိၤမုၢ်တဂၤဒီး သံတဘျီယီ (ဖုၤတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၂နံၣ်)

ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟ်ဖျါဖုၣ်တဘျီအံၤ ဟ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်အသးဖဲ ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရၣ် ဖဲလါဖုၤတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၂နံၣ် န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဖုၤတြူၤအါရံၤ ၁၈သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ်, တၢ်ဒေတပျီၤကျိဖးဒိၣ်ချံအဆၢကတီၢ် ကျိချံအက့ပိၤဖးထီၣ်ဘၣ်ဝဲပိၤမုၢ်တဂၤလၢအအိၣ်ဖဲ အ---သဝီ, မိမၢ်ယွၤသ့ၣ်ကရူာ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်ဖဲ အစုဒုၣ်အထွဲတကပၤနးနးကလဲၣ်ဒီးသံဝဲတဘျီယီန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်ဒုးလိာ်သးဒီး တၢ်ဒေတပျီၤကျိဖးဒိၣ်ချံ ကဲထီၣ်သးကွၢ်ကွၢ်အယိ သဝီဖိလၢအအိၣ် အ---သဝီတဖၣ်ဒီး သဝီအဂုၤအဂၤတဖၣ် ဘၣ်ယုၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.¹

ဖဲ လါဖုၤတြူၤအါရံၤ ၁၇သီ, ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ် **ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကိၣ်ကးကရၢ (SAC)** သုး (တသ့ၣ်ညါသုးရၣ်နီၣ်ဂံၢ်) လဲၤတလၢဆူ အ---သဝီ, မိမၢ်ယွၤသ့ၣ်ကရူာ်, ကီၢ်တရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရၣ်လၢ အအိၣ်ဖဲ **ကညီဒီကလုာ် တၢ်ထုၣ်ဖျါသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA)** တၢ်ပတၢ်ဟီၣ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ KNLA ဒီး SAC သုးအဘၣ်စၢၤ ဖဲ ဂီၤခီ ၈:၀၀ န့ၣ်ရံၣ် ဖဲတနံၤယီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဖုၤတြူၤအါရံၤ ၁၈သီ, ၂၀၂၂နံၣ် ဂီၤခီ ၉:၀၀ န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်အသီတဘျီလၢ KNLA ဒီး SAC သုးအဘၣ်စၢၤဖဲ အ---သဝီ, မိမၢ်ယွၤသ့ၣ်ကရူာ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲမုၢ်နံၤဝဲန့ၣ်ဂီၤခီအဆၢကတီၢ် သဝီဖိတဂၤလၢ အမံၤမုၢ် နီၢ်ပုၣ်တုၤ, သးနံၣ် ၄၁ နံၣ် လၢအအိၣ် အ---သဝီ ဘၣ်ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံပိၤဖးထီၣ်အက့အခီ ဖဲတၢ်ဒေတပျီၤကျိဖးဒိၣ်ချံအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ (သုးဖိၣ်စုကဝဲၤဖဲလဲၣ်တဖုလဲၣ်န့ၣ်တသ့ၣ်ညါဘၣ်). (ကျိဖးဒိၣ်ချံအက့ဖျိးဘၣ် အကံၢ် လၢပူၤဒီး ဘၣ်ဒိအသ့ၣ်ကျိမိၢ်ပုၤနးနးကလဲၣ်န့ၣ်လီၤ). အဝဲဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံအက့အံၤဝဲၤ သံဝဲတဘျီယီန့ၣ်လီၤ.

ဖဲမုၢ်နံၤဝဲန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်အဒိမၤဝါခံၤလၢၤ, လၢအဘၣ်ယုၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်တုၤလံးထီၣ်လၢ လါဖုၤတြူၤအါရံၤ ၃၁သီ, ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ် က့ၤန့ၣ်ဝဲဆူအသဝီပူၤ (အဖိတပၣ်ယုၢ်ဘၣ်) လၢကဒုးအိၣ်အဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိတၢ်အိၣ်အခါ တၢ်ဒေလီၤ

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါဖုၤတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၂ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤ ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲဒုသထုၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိာ်အီၤ လၢကညီဂ်ဝီခွဲးယာ် ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ် မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ် ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ် တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတံၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤ လၢအဝဲနီၢ်ကစၢ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရှဲပုၤအထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရှဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

တပျိုဝဲကျိဖးဒိန်န့လီ. ဆာကတီဖဲန့ အဝါလဲစာယာ ကျိဖဲအဟံင်ကပဝါဒီး က့ယီဆူအဟံင်မဲင်ညါန့ လီ. အမါစွာကီးဘုင်လီအထိးဆင်ဝဲ က့ယီဆူဟံင်လီခဲဖင်ကပူန့လီ. ဖဲန့အဆာကတီ ကျိဖးဒိန်ချုံလီ တင်လါအဟံင်ခိန်ထံး ပိဖးထီဒီး အက့အခိဖျိးဘုင်အီ ဒီးသံဝဲန့လီ. သနင်က့အဝါတဘုင်တါနီတမံဘုင်. ဖဲမုနံဝဲန့ တါအိန်သးဖျါလါအဂ့ထီဒ်အယိ သဝီဖိလါ အယုအိန်ကမုံတဖင် က့လါသဝီပူဒ်သိးကဒုးအိန် အဝဲသ့ဆင်ဖိကီဖိ တါအိန်န့လီ.

ခိဖျါလါတါဒုးတါယါအယိ သဝီဖိအိန်လါ အ--- သဝီ ဝ--- သဝီ ဟ--- သဝီ ဒီး တ--- သဝီ ဖဲကီတရံးကီဆင် ဘုင်ယုအိန်ကမုံန့လီ. ဖဲတါဒုးကဲထီဒ်လါ သုးဖိစုကဝဲခဲဖုအဘုင်စာ အဆာကတီ ထဲဒုင်ပုသးပုတနီ အိန်တုင်လါဒူသဝီပူန့လီ. ပိန်မုင်လါအသံတဂါအံ အဝါဒီးအဖိယဲင်ဂါ (အဖိ အဂါတဂါအိန်လါကီကီတဲ) အိန်လါ သီခါဖျါလါကီးတရံးကီဆင်ပူ တပူယီဒီးပုသဝီဖိအဂါန့လီ. လါသီခါဖျါပူ သီခါဖးဒိန် ကတင်ကတီဝဲတါအိန်တါအီလါ သဝီဖိလါ အဟဲယုအိန်ကမုံဖဲသီခါဖျါတဖင်အဂီန့လီ.

ခဲအံ SAC သုးတဖင်န့လီအိန်ဝဲလါ အ---သဝီ လါသဝီဖိတဖင်အဟံင်ပူဒီး သီခါဖျါပူအယိ ကဲထီဒ်တါလီ ဘုင်ယိန်လါသဝီဖိတဖင် ကက့ဆူအဟံင်အဂီန့လီ. သဝီဖိလါအဘုင်ယုအိန်ကမုံလါ သဝီလွံဖျါန့ အဲဒီးက့ဆူဟံင်လံန့လီ. သနင်က့ လါအဝဲသ့သဝီပူ တါဘုင်တါဘါတအိန်ဒီးဘုင်အယိ သဝီဖိတဖင် က့ယီဆူသဝီ ပူတဘုင်ဒီးဘုင်.



တါဂါတဘုင်အံ ဘုင်တါဒိန့အီဖဲ ဖုတြုအါရံ ၁၈သီ, ၂၀၂၂နံ, အ---သဝီ, မိမုယုသ့ကရု, ကီးတရံးကီဆင်, ဒူပုင်ယင်ကီရံပူန့လီ. တါဂါတဘုင်အံ ပင်ဖျါထီဒ်ဝဲ ပိန်မုင်တဂါလါ အမံမုနီပူတု သံဝဲ ဖဲအဘုင်ဒီး ကျိဖးဒိန်ချုံ လါတဲလါအသဝီပူအဆာကတီန့လီ. (တါဂါ- လီကတီသဝီဖိ)

ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရု (KHRG) အဂုဖုင်ကိန်

ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရု (KHRG) အံဘုင်တါဒုးအိန်ထီဒ်အီဖဲ ၁၉၉၂ နံ ဒီးမုင်ဝဲလီကတီကရု သဘူတဖု လါအါလီမါတါလါကမါဂ့ထီဒ်ပုဂံဝီခွဲးယာ်အတါအိန်သး လါကီပယီမုထီဒ် ကလံထံးအပူန့လီ. KHRG သိန်လဲလီ လီကတီဒူသဝီဖိတဖင် လါကမါနီမါတါမါဘုင်ဒိ ပုဟိန်ခိန်ဖိခွဲးယာ်အဂုအကျါန့လီ. KHRG ဘိးဘုင်ရါလီတါဂုတါကျါတဖင်အံ နိသိးကဟ် ဖျါထီဒ်လီကတီပူကမျါတဖင် အကလုာ်, အတါတုာ်ဘုင်ခိန်ဘုင်, အတါဘုင်ယိန်ဘုင်ဘို ဒီး အတါထံင်တါဟ်သးသ့တဖင်န့လီ. နယုထံင်သ့ညါ ပတါမါသ့တဖင်ဖဲ www.khrg.org အပူသ့ဝဲဒ်န့လီ.